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ЖЕНЕВА/БЕОГРАД - Конкурс за избор седмочланог тима, који ће под окриљем Еулекса
испитивати наводе о трговини органима на Косову, завршен је, сазнаје “Блиц”. Имена
судија и тужилаца који би требало да испитају систем отмица, убистава и препродаје
органа, као и умешаност врха ОВК у ове операције, још нису позната. Али, како ствари за
сада стоје, бивша главна хашка тужитељка Карла дел Понте, која се сама препоручила
да води истрагу и за то добила подршку српског тужилаштва, неће бити део овог тима.

  

Дел Понтеова, која се тренутно налази у Швајцарској, била је затечена информацијом да
је формирање новог тима и конкурс у процесу. Она је у телефонској изјави за “Блиц”
рекла да нико није контактирао са њом тим поводом.

  

- Ништа не знам о томе, али треба да сачекамо да видимо шта ће се дешавати наредних
дана - рекла је Дел Понтеова за “Блиц”.

  

На питање да ли је она и даље спремна да преузме ову истрагу, одговорила је без
размишљања: “Увек!”.

  

Оно што је за сада познато јесте да ће нови тим бројати седам чланова, укључујући и
специјалног тужиоца. Сам тужилац, према сазнањима “Блица”, долази из једне од
чланица Европске уније и до сада није радио у саставу Еулекса. И тај податак нам
говори да то не може бити Дел Понтеова, будући да Швајцарска није део ЕУ. Нови тим
тужилаца и судија придружиће се већ формираном тиму Еулекса који од јануара
спроводи прелиминарну истрагу. Део тима биће смештен у Брисел, а део у Приштини,
која ће и задржати апсолутну јурисдикцију у овом процесу. То је за “Блиц” потврдила и
Ирина Гудељевић, портпаролка Еулекса.

  

- Процес ће бити вођен под јурисдикцијом Приштинског окружног суда, јер Брисел не
може да има јурисдикцију на Косову - рекла је Гудељавићева.
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Одлука 27 чланица ЕУ о формирању овог тима, међутим, не може се сматрати победом
српске дипломатије која је покренула иницијативу за независну истрагу пред Саветом
беозбедности УН. Пре би се могло рећи да је ово покушај да се Србији само донекле
изађе у сусрет, јер је процес, упркос инсистирању српске стране, па и самог Дика
Мартија, остао у рукама Еулекса. Зато је званични Београд поздравио ову иницијативу,
али истовремено свету пренео поруку шефа српске дипломатије Вука Јеремића да
Србија не одустаје од истраге под окриљем Уједињених нација, а не Еулекса.

  

Како “Блиц” незванично сазнаје, истрага коју Еулекс води од јануара тапка у месту и
свела се на безуспешне покушаје да се дође у посед материјалних доказа који би
потврдили сумње изнете у извештају Савета Европе.

  

С обзиром на то да не постоји велики број материјалних доказа, јер је највећи део њих
уништен у Хагу, успех истраге почива на сведочењима очевидаца, који су разговарали са
Диком Мартијем. Управо зато је и сам Марти више пута истицао да Еулекс не треба да
руководи истрагом, јер нема капацитет да заштити сведоке. И он и српска страна
захтевали су тим који ће бити у стању да гарантује заштиту сведока на Косову.

  

Јуче, због нерадног дана, у Бриселу није било могуће добити нове информације о
формирању истражног тима. Треба очекивати, међутим, да ће имена чланова
специјалног тима бити позната током ове недеље, као што је раније за “Блиц” најавила
Маја Коцијанчић, портпаролка високе представнице ЕУ за спољну политику Кетрин
Ештон.

  

(Блиц)
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